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Protokół  Nr LVIII/2023 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  3 sierpnia 2023 roku 

w godz. od 1600 do 1650 

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek,  

Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, 

Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, 

Wojciechowska Elżbieta 

Nieobecni radni (1): Szczepaniak Tomasz, 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska  

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, który powitał 

wszystkich radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych  

i Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum (nieobecny 

Radosław Andrzejak). 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z obrad LVII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2023; 
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2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2029; 

3) zasad udzielania dotacji na realizację zadań inwestycyjnych obejmujących 

finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowalnych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

4) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Borek Wielkopolski ds. Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej; 

5) ustalenia zasad sprawienia pogrzebu przez Gminę Borek Wielkopolski oraz 

określenia zasad zwrotu poniesionych kosztów; 

6) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego i szkół niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

9. Zakończenie.                                                        

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad LVII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z LVII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  15 czerwca 2023 roku i był wyłożony na 

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z LVII sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 



  str.3/9   

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska Elżbieta 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Brak sprawozdania. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Przewodniczący Rady – sprawozdanie z działalności było zamieszczone na stronie 

internetowej oraz było przesłane radnym na pocztę e-mail.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 

 

Obecny radny Radosław Andrzejak 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2023 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  
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Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/470/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 

 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2029 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/471/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 
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3) zasad udzielania dotacji na realizacje zadań inwestycyjnych obejmujących 

finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Damian Florczyk - realizowane było pięć tysięcy wniosków, na łączną kwotę 2,5 

miliarda złotych, jest  ogłoszenie o beneficjentach, którzy otrzymają te środki, warto byłoby 

wspomnieć, na co będą przeznaczone te środki i o co było wnioskowane.  

 

Burmistrz- pieniądze, o które wnioskowaliśmy, są na remont świątyni na Zdzieżu, konkretnie 

wieży, która uległa w dużym stopniu zniszczeniu podczas nawałnicy oraz całej części 

frontowej, również te boczne nawy. I na to powinno tych środków wystarczyć. Oczywiście, 

jeżeli wszystkie odpowiednie dokumenty zostaną przez proboszcza złożone, wówczas Rada 

będzie podejmowała jeszcze jedną uchwałę  o wysokości kwoty, jaką przeznacza. Wiadomo, 

że będzie ta kwota na pewno 980.000 zł, a kto wie, czy nie będziemy przekazywać 1.000.000 

zł. Również tą kwotę, którą zaplanowaliśmy z budżetu Gminy  20.000 zł, które i tak mieliśmy 

przekazać na remonty fary lub klasztoru, a na razie nie przekazywaliśmy. 

Ponadto pojawiły się kolejne programy. Składamy kolejne wnioski. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/472/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 

 

4)  trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 

Borek Wlkp. ds. Przeciwdziałania Przemocy 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/473/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 

 

5) ustalenia zasad sprawienia pogrzebu przez Gminę Borek Wielkopolski oraz 

określenia zasad zwrotu poniesionych kosztów 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
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Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a)  Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b)  Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c)  Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Michał Dopierała - a skąd wiadomo, jakiego wyznania jest bezdomny, który tu zmarł.  

 

Kierownik MGOPS - Dorota Dutkowiak - ustalamy właściwą miejscową gminę, czyli ostatnie 

miejsce zamieszkania na pobyt stały i wtedy współpracujemy z poszczególnymi służbami.  

Czynimy wszelkie starania, aby to ustalić w ramach współpracy z policją. Jeżeli nie jest znane 

wyznanie, to w sposób godny i tradycyjny robimy pochówek. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/474/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 

 

6) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego i szkół niepublicznych i publicznych prowadzonych przez osoby 

prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 
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a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LVIII/475/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Wojciechowska 

Elżbieta 

 

Ad.8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Leszek Chałupniczak – chciałbym złożyć wniosek o przejęcie przez Gminę działek 

agencyjnych położonych na terenie wsi Bruczków. Celem pozyskania tych działek jest 

możliwość budowy świetlicy wiejskiej oraz budynku Ochotniczej Straży Pożarnej  w 

Bruczkowie. 

 

 

Burmistrz - dobrze, wystąpimy z wnioskiem do KOWR-u z zapytaniem o możliwość 

przejęcia tych terenów pod budowę budynku OSP i  pod świetlicę wiejską.  

 

Radny Radosław Andrzejak – proszę o reakcję Burmistrza w sprawie naprawy skrzyżowania 

we wsi Cielmice przy wyjeździe z gospodarstwa rolnego. Ja już kilka razy pisałem do 

Powiatu. Praktycznie bez reakcji, tam jest bardzo niebezpiecznie i kiedyś dojdzie do 

nieszczęśliwego wypadku. Wcześniej zgłaszałem też na sesji i cały czas bez odzewu 

pozostawione.  
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Ta droga cała się nadaje do remontu, bo już są takie pęknięcia, że roślinność w tych 

pęknięciach rośnie. Więc nie wiem, do kogo mam się z tym udać. 

 

Burmistrz - po ostatniej Komisji, zgłosiłem do Powiatu tą drogę również do włączenia do puli 

remontowej w jak najszybszym tempie, ale zarazem jutro skierujemy też odpowiednie pismo, 

jako wniosek radnego i również ze strony mojego poparcia o to, żeby uregulowali sprawę 

tego skrzyżowania - wyjazdu z gospodarstwa rolnego.  

 

Radny Michał Dopierała - droga na w/w skrzyżowaniu w miejscu gdzie jest wyjazd z 

gospodarstwa pana Organika do elewatorów jest bardzo pokruszona, najwięcej przy 

wyjeździe.  

 

Ad.9. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył LVIII sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik          Tomasz Pawlak 


